

ORGANISED AND SUPPORTED BY:

MOSCOW SCHOOL OF POLITICAL STUDIES

**KEITH HAMPSON, Consultant, Member of the United Kingdom Parliament
(1974–1997)**

LORD SKIDELSKY, House of Lords, United Kingdom Parliament

MIKHAIL ZADORNOV, President and CEO, VTB 24 (ZAO)

**ALUMNI ASSOCIATION OF THE MOSCOW SCHOOL
OF POLITICAL STUDIES**

ОРГАНИЗАТОРЫ И ПАРТНЕРЫ:

МОСКОВСКАЯ ШКОЛА ПОЛИТИЧЕСКИХ ИССЛЕДОВАНИЙ

**КИТ ХЕМПСОН, Консультант, Член Парламента Великобритании
(1974–1997)**

ЛОРД СКИДЕЛЬСКИ, Палата лордов, Парламент Великобритании

**МИХАИЛ ЗАДОРНОВ, Президент и Председатель Правления
ВТБ 24 (ЗАО)**

**СООБЩЕСТВО ВЫПУСКНИКОВ МОСКОВСКОЙ ШКОЛЫ
ПОЛИТИЧЕСКИХ ИССЛЕДОВАНИЙ**

The Moscow School of Political Studies
was established in 1992 as a non-governmental organisation with its mission
to promote development of democratic institution and civil society in Russia

Московская школа политических исследований
создана в 1992 году как неправительственная организация,
задача которой — содействовать развитию демократических институтов
и гражданского общества в России

5th November

HOUSE OF COMMONS, COMMITTEE ROOM 9

10.00 Europe in Crisis? – Lord Mandelson

- Member of Parliament for Hartlepool 1992 to 2004, served twice in the Cabinet of Prime Minister Tony Blair; from 2004 to 2008 was EU Trade Commissioner and then joined the Cabinet of Prime Minister Gordon Brown as Business Secretary. He is currently Chairman of Global Counsel, a strategic advisory firm, President of the Policy Network think tank and a Senior Adviser to Lazard

11.00 Public Attitudes on Political and Social Affairs – Ben Page, CEO of Ipsos-MORI

- Ipsos-MORI is one of the largest survey research organisations in the world

12.30 Challenges facing America – David Miliband, MP

- Head of Prime Minister Tony Blair's Policy Unit from 1997 to 2001, when he was elected to Parliament for the North East England constituency of South Shields. He held various Cabinet posts until in 2007 Prime Minister Gordon Brown promoted him to Foreign Secretary. In September 2010 he narrowly lost the Labour Party leadership election

FROM THE END OF THIS SESSION PARTICIPANTS
WILL BE FREE UNTIL
6 PM DEPARTURE FROM THE HOTEL GROSVENOR

**18.30 CELEBRATION RECEPTION in the State Rooms,
Speaker's House, House of Commons, by kind
permission of Mr Speaker, Rt Hon John Bercow MP**

5 ноября

ПАЛАТА ОБЩИН, ЗАЛ СОБРАНИЙ № 9

10.00

«Европа в кризисе?» – Лорд Мандельсон

- Член Парламента от округа Хартлпул с 1992 по 2004, дважды входил в Правительство Тони Блэра; с 2004 по 2008 гг. был Комиссаром по торговле Евросоюза, а затем вошел в Правительство Гордона Брауна в качестве Секретаря. В настоящее время – Председатель Global Counsel – фирмы, предоставляющей консультации по стратегии, Президент аналитического центра «Сеть политики» и старший советник компании Lazard

11.00

«Отношение общественности к политическим и социальным проблемам» – Бен Пейдж, Генеральный директор Ipsos-MORI

- Ipsos-MORI – одна из крупнейших организаций мира по проведению массовых опросов

12.30

«Вызовы, стоящие перед Америкой» – Дэвид Милибэнд, Член Парламента

- Глава Отдела развития политики премьер-министра Тони Блэра с 1997 по 2001 гг., когда он был избран в Парламент от округа Саут-Шилдс на северо-востоке Англии. Занимал различные министерские посты в правительстве, пока в 2007 премьер-министр Гордон Браун не назначил его Министром иностранных дел. В 2010 г. он с минимальной разницей в количестве голосов проиграл на выборах главы лейбористской партии

СВОБОДНОЕ ВРЕМЯ

ДО ОБЩЕГО ОТЪЕЗДА ОТ ОТЕЛЯ «ГРОСВЕНОР» В 18.00

18.30

ТОРЖЕСТВЕННЫЙ ПРИЕМ, Дом Спикера Палаты Общин, Члена Парламента г-на Джона Бэркоу

6th November

CAMBRIDGE UNIVERSITY COLLEGES

09.00 **Leave Hotel by coach**

- 1 hour 30 minutes direct to Cambridge

11.00 **King's College and Chapel**

12.30 **Clare College (lunch seminar)**

- Welcome by the head (called The Master) of Clare, Professor Tony Badger, Mellon Professor of American History and discussion with Professor Simon Franklin, Professor of Slavonic Studies over lunch

14.00 **Tour of Clare, the second oldest College (14th century)
in Cambridge University**

Tour down river to Magdalene College. Tour college

**MEET COACH NEAR MAGDALENE COLLEGE
FOR RETURN TO LONDON**

6 ноября

КЕМБРИДЖСКИЙ УНИВЕРСИТЕТ

09.00 **Отъезд из отеля на автобусе**

- 1 час 30 минут прямо до Кембриджа

11.00 **Кингс-колледж, Кэмбриджский Университет**

12.30 **Клэр-колледж (семинар и обед)**

- Приветствие главы (магистра) Клэр-колледжа, профессора Тони Бэджера, профессора американской истории Университета Меллон, и дискуссия с Саймоном Франклином, профессором славянских исследований, во время обеда

14.00 **Экскурсия по Клэр-колледжу, второму по возрасту (XIV в.) в Кембриджском университете**

Тур по реке до Магдален-колледжа. Экскурсия по колледжу

**ВСТРЕЧА У АВТОБУСА ДЛЯ ВОЗВРАЩЕНИЯ В ЛОНДОН
У МАГДАЛЕН-КОЛЛЕДЖА**

MOSCOW SCHOOL OF POLITICAL STUDIES

Russia, 127006, Moscow,

Staropimenovskiy pereulok, 11, stroenie 1

Tel/fax: +7 (495) 699 01 73

e-mail: mmps@mmps.su

<http://www.mmps.su>

МОСКОВСКАЯ ШКОЛА ПОЛИТИЧЕСКИХ ИССЛЕДОВАНИЙ

Россия, 127006, Москва,

Старопименовский переулок, 11, строение 1

Тел./факс: +7 (495) 699 01 73

E-mail: mmps@mmps.su

<http://www.mmps.su>

